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Abstract (en)
The micro-pump has a pumping chamber (4) communicating with exterior via a flexible diaphragm (2). The diaphragm is secured to an actuator (5)
e.g. piezoelectric bi-morph or multi-morph actuator or shape memory alloy actuator, arranged at the exterior of the micro-pump. The diaphragm is
secured to the actuator by an element that is in the form of a strip (6), which is rigid along its main axis and flexible in the direction perpendicular to
the main axis, where the strip is made of stainless steel. The actuator has a fixed end (8) fixed on a rigid support plate (11) that is made of ceramic.

Abstract (fr)
Micro-pompe se présentant sous forme d'un empilement comprenant successivement, une membrane flexible (2), une chambre de pompage
(4) et une plaque de fermeture (3), ladite chambre de pompage (4) communiquant avec l'extérieur, p.ex. au travers de la membrane flexible (2) ;
ladite membrane (2) étant par ailleurs rendue solidaire d'un actuateur (5) disposé à l'extérieur de la micro-pompe caractérisé par le fait que ladite
membrane (2) est rendue solidaire de l'actuateur (5) par l'intermédiaire d'au moins un élément se présentant sous la forme d'une bande (6), rigide
selon son axe principal et flexible selon la direction perpendiculaire à son axe principal.
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